



**Hjallerup
sogn og kirke**
www.hjallerupkirke.dk

Dato: 16. april

Menighedsrådsmøde
Kl. 19-22

Blad nr. 4-24 april

Ref: MK

Ordstyrer: KH

Mødeleder: AS

Dagsorden	Referat	Beslutninger
Godkende dagsorden		Dagsorden godkendt
Beslutning: Regnskab og budget. Påbegynde Budget 2025	<p>Hvordan gik regnskab for din budgetramme i regnskabsåret 2023. Fik I sat kontonummer på? Forplejning?</p> <p><i>Skal der oprettes en ekstra kontonr. på fælles forplejning? Hvordan mødes vi til planlægning af næste års budget? Evt. d. 23. maj Opgørelse og skriv til provsti omkring lønninger. Der skal afsættes det realistiske beløb.</i></p> <p>I forhold til kvartalsrapport:</p> <ul style="list-style-type: none">- Der er et overskud på drift på ca. 808.000 kr.- Obs. el-udgift – usikkert hvordan den er fordelt på hhv. kirke, kirkegård, kirkehus. OL tilsender et skønnet fordelingstal.- Appel fra regnskabsfører og kasserer til, at vi præciserer på regninger, hvem, der har købt hvad og gerne til hvilke konti de hører til.- Forbruget ser fornuftigt ud. <p>Angående evaluering af de udleverede budgetrammer 2024 – mhp. budget 2025:</p> <ul style="list-style-type: none">- Nødvendigt med tilbagemeldinger fra brugere, hvis noget skal ændres/justeres.- Pt. tilbagemelding om, at det er overskueligt med de udleverede budgetplasticlommer til de enkelte formål.	<p>Punktet drøftet</p> <p>Kvartalsrapport udsendt og godkendt</p> <p>Der oprettes en ekstra konto til fælles forplejning.</p> <p>Der afholdes møde angående næste års budget d. 23. maj. Kasserer og formand indkalder.</p>

		<ul style="list-style-type: none"> - Ved ønsker til kommende budget da må man meget gerne notere præcist hvilke beløbsrammer, der ønskes i 2025, evt. med begrundelse. - UJ gør opmærksom på klaverstemning og orgelstemning ikke tydeligt fremgår noget sted. AS opklarer, at det hører under vedligehold. - Det vil være praktisk med en fælles konto til fælles forplejning – jf. der bruges alt for meget tid på at notere de enkelte småbeløb fra de forskellige aktiviteter. <p>I forhold til lønstigninger:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Obs. lønningsbudget 2025 skal tilpasses de forhandlinger, som endnu er i gang – evt. helt frem til juli måned. - Obs. at lønstigningerne er med virkning fra 1. april 2024, hvilket betyder, at der vil komme en merudgift på lønninger i år. - På baggrund af ovenstående skal der til provstiet formuleres den konkrete årsag til fremtidige lønudgifter 	
	<p>Beslutning: Tilmelding/ betaling – mobile Pay - ekstra konto.</p>	<p><i>Kan vi forenkle systemet med tilmeldinger? Eventuel med at oprette konto i Spar Nord kun til indtægter.(ved tilmelding over Hjemmesiden.</i></p> <p>Konto fra 2001 som har været dyr at have, er nu ophævet og beløbet på 35.000 er overført til driftskonto.</p> <p>Mht. indbetalinger via hjemmesiden - vil det fremover gå ind på menighedsplejekontoen og efterfølgende overføres til de enkelte konti – fx. Koncert-indbetaling mm.</p> <p><i>Sparegris til kaffe & snak - indkøber kaffe.</i> Den står i salen til frivillig indbetaling. Pengene bruges til kaffekøb.</p>	

	<p>Beslutning: Orienteringsmøde d. 14.maj</p> <p>Valg 24</p>	<p><i>Bilag. Hvad skal aftenen indeholde. Hvert medlem af MR. beskriver/ fortæller om deres rolle i MR. Opfordring til nye medlemmer. Materiale. Forplejning? Bilag: Her er der nogle spørgsmål, som du skal forberede dig på.</i></p> <p>AS er i gang med at forberede programmet ud fra den obligatoriske ramme. Hvert medlem af MR. fortæller om deres arbejde og rolle i MR. Det er vigtigt at den enkelte fortæller ærligt også om, hvordan man gør sit arbejde, for på den måde er det lettere for eventuelt nye at spejle sig. Den enkelte skal inden d. 6. maj sende eventuelt billedmateriale til AS mhp. det PowerPoint, der vises undervejs.</p> <p>AS og RK udarbejder fysisk valgmateriale, som kan gives til potentielle nye medlemmer. Derudover videomateriale til Facebook og ny reklame til Kino – jf. kan udskiftes en gang årligt.</p> <p>RK kan sætte små videoklip sammen, med korte interviews af MR-medlemmer. Skriv gerne til RK, hvornår du kan interviewes – gerne om torsdagen. Spørgsmålene lyder:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Hvad har du fået ud af at være med i Menighedsrådet? 2. Hvor stort et engagement synes du at man skal have i kirkelivet, for at sidde i et menighedsråd? 3. Har I nogle forestillinger om hvad et nyt medlem i Menighedsrådet kan byde ind med? <p>Mailadresse til RK:</p>	<p>Formandens program for aftenen er godkendt</p>
--	--	--	---

		<p>rasmuskonge@yahoo.dk Deadline på materiale 6. maj.</p>	
	<p>Beslutning: Nedsættelse af et Musikudvalg</p>	<p><i>Bilag. Forslag</i></p> <p>AS gennemgår forslaget Baggrund for ønsket om et musikudvalg: At MR har indflydelse på hvilken musikverden Hjallerup Kirke har</p> <p>Det diskuteres i hvor høj grad et eventuelt musikudvalg skal afgøre musikernes budget fra år til år eller om musikerne skal have et budget som hidtil – fx årligt 30.000 til solister, som organisten kan hyre. Der er forskellige forestillinger og forventninger til hvad et eventuelt musikudvalg skulle</p> <p>Det overvejes om det kunne hedde koncertudvalg, og således indkredse udvalgets arbejde.</p> <p>MK og UJ senere lægger vægt på at de ansatte som hidtil står for at planlægge i forhold til gudstjenester og har et budget at arbejde ud fra.</p> <p>Der appelleres fra MR til at de ansatte (musikere og præster) i højere grad orienterer MR om, hvilke musikalske tiltag der er planlagt i gudstjenesterne. UJ gør opmærksom på at punktet orientering fra organist er røget ud af dagsordenen. MK gør obs. på at præstens punkt også er faldet ud.</p> <p>TW fremsatte forventning om at et godkendt budget må være udtryk for, at der kan arbejdes ud fra dette budget og det vil være merarbejde, hvis det skulle godkendes endnu engang i et nyt udvalg.</p>	<p>Det er ikke afklaret hvad udvalgets navn, formål og budget skal være.</p> <p>Udvalget mødes til en forventningsafstemning inden næste MR-møde.</p>

	Beslutning: Efterårets temaaften for MR. Tal om tro	<i>Forslag fredag d. ? kl. 16.30 til 22</i> <i>Link til video https://youtu.be/xb21SIJRGSc</i>	Fredag d.6. september kl. 16.30 til 22 Udvalg nedsat: Ella og Anna.
	Beslutning: Frivillig fest	<i>Skal de frivillige have en fest i år?</i>	Frivilligfest (inklusive og MR og ansatte) afholdes i stil med sidste år. Udvalg nedsat: JH, RK, samt evt. en mere. Foreslået dato 25. august kl. 12
	Beslutning: Kirketælling	<i>Ind på både Sogn.dk og Chuchdesk.</i> Ansvarlig tæller og skriver på seddel, der ligger i hhv. kopirum og dåbsværelse. Obs. på at alle arrangementer i kalenderen tælles med. RK indberetter hver måned inden d. 10.	

Husk at referatet underskrives af alle efter hvert møde. (referenten læser op efter hvert punkt.)

Nyt fra medlemmerne af menighedsråd og udvalg

Præsten orienterer	Orientering om afholdte og kommende arrangementer: Konfirmationer på vej med sax-solist Rockarrangement d. 22. august i Dronninglund kirke	
Formanden	Formanden orienterer om: Møde i morgen – præstestillingen; suppleant tilkaldes Arbejdstidsregistrering er EU-vedtaget fra 1. juli Hjertestier Oprydning lørdag d. 25. maj. Ud over oprydning skal der gøres rent og males.	Formanden orienterer

Kassereren	Ingen bemærkninger	
Kirkegårdsudvalg	<p>Det udarbejdede forslag til kirkegårdsplan er blevet afvist med henvisning til, at arkitekten ikke er tilstrækkelig kvalificeret. Det til trods for, at der i skriv til MR står ”Har menighedsrådet forslag til anden arkitekt, kan denne fint benyttes.”</p> <p>Lydanlæg – der ønskes fra provstiet en præcisering af behovet.</p> <p>Kapel – der er bevilliget beløb på 800.000 hvilket er ca. 300.000 mindre end det ansøgte. MR anser det for risikabelt at igangsætte et større byggeri uden større økonomisk dækning.</p>	
Kirkeværge og graver	Det afventes mulighed for at komme i gang med udvidelse af de anonymes gravsted.	
Kontaktperson	Indkøb garderober, da der mangler et skab i kvindegarderoben. Kommer i uge 17, koster ca. 3900 kr.	
Medarbejder repræsentant	<p>Ny graver er glad for modtagelse og føler sig meget velkommen.</p> <p>Ansøgning om kursusdeltagelse for sanger og organist, 500 kr. per person – er bevilliget.</p>	
Kommunikationsgruppen.		
Fondsbestyrelsen	<p>Fællesspisningsarrangement d. 23. april - en start på at få nogle flere arrangementer sammen med kulturhuset..</p> <p>Kirken medvirker i forhold til fællessangen.</p>	
Evt.	<p>RK. ideer til aktiviteter/arrangementer/integrering i arrangementer:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Et fys/ergo- element for børn inkluderet evt. i Minimus 	

	<ul style="list-style-type: none">- Madhold – evt. for familier svarende til i Abildgaard kirke- Hvordan følger man op på relationen til de unge i 8.-9. klasse – evt. et kreativitetselement	
--	--	--

Næste møde:

Afbud: RG, JCJ, minus suppl.

Underskrifter:

Næste møde: MR møde 11. juni - Budgetmøde d. 23. maj

Underskrifter:
